

Yellowknife Education District No. 1

5402 50 Avenue, YELLOWKNIFE NT X1A 2N6
yk1.nt.ca : yk1@yk1.nt.ca : Ph: 867-766-5050



Pictured: Chairperson Tina Drew poses with Vice Chairperson Satish Garikaparathi after being elected to their positions Tuesday night (left). Students gather around an instructor during an on-the-land session offered by BushKids NWT, who presented to the Board on Tuesday night (right).

- YK1 has a new Chairperson and Vice Chairperson following an election on November 12. Trustee Tina Drew was voted Chairperson and Trustee Satish Garikaparathi was voted Vice Chairperson by their peers during an organizational meeting held before the regular board meeting for November. Drew was first elected to the Board of Trustees in 2015 and has worked on the public relations and finance committees since. She was also the Board's Vice Chairperson from 2018 to 2019. Garikaparathi has been on the Board since 2017 and has worked on the public relations and policy committees for the past two years. Drew replaces John Stephenson as Chair of YK1, a position he had held since 2013. Drew is also the the school board's first female Chair since Reanna Erasmus filled the position from 2003 to 2006.
- Trustees also learned about Forest School Canada and BushKids NWT during a presentation on November 12. The presentation was delivered by Wendy Lahey, Kyla LeSage and YK1's Graham Arts, Raegan Delisle, Emma Ambury and Heidi Boudreau, who all have ties to the program. Based in Yellowknife, Bushkids provides a one-week summer camp, an open registration program and mentorship opportunities to educators to bring their practice outdoors during the school year. BushKids NWT is grounded in a land-based philosophy where Indigenous and Euro-western world views co-exist in a mutually respectful and welcoming space. YK1 is happy to support BushKids NWT this year and beyond!

UPCOMING EVENTS

November 18, 2019

RLN PAC Meeting
6:30 p.m.

November 19-20, 2019

Parent/Teacher Interviews
JK-8 Schools

November 19-20, 2019

RLN Book Fair

November 19-21, 2019

WMS Scholastics Book Fair

November 20, 2019

WMS PAC Meeting
7:00 p.m.

November 22, 2019

No School for Students
In lieu of P/T Interviews

November 23, 2019

Santa Claus Parade
5:00 p.m.

November 26, 2019

PAC Chairs Meeting
District Office, 12:00 p.m.

November 27, 2019

MHS PAC Meeting
6:30 p.m.

November 28, 2019

PR Committee Meeting
District Office, 12:00 p.m.

November 29-30, 2019

Badminton Tournament
Senior

Approved Meeting Motions

- **11-6103-19:** Appointment of Legal Counsel
 - **11-6104-19:** Appointment of Auditor
 - **11-6105-19:** Superintendent Evaluation
 - **11-6106-19:** Board Evaluation
- The Board of Trustees voted to appoint Dragon Toner Law Office as the school district's legal counsel for the 2019-2020 school year. Trustees also voted to appoint Crowe MacKay LLP as YK1's auditor for the same time period.

FINANCE

Terry Brookes
Jay Butler
Al McDonald

PUBLIC RELATIONS

Satish Garikaparathi
Rajiv Rawat
John Stephenson

POLICY

Terry Brookes
Jay Butler
Satish Garikaparathi

USW NEGOTIATIONS

Satish Garikaparathi
Rajiv Rawat
John Stephenson

NWTA ADVISORY

Terry Brookes
Rajiv Rawat

AUDIT

Satish Garikaparathi

PAC ASSIGNMENTS 2019/2020

N.J. Macpherson School: Terry Brookes

École J.H. Sissons: John Stephenson

Range Lake North School: Satish Garikaparathi

Mildred Hall School: Al McDonald

École William McDonald Middle School: Jay Butler

École Sir John Franklin High School: Rajiv Rawat

Administration scolaire de district n° 1 de Yellowknife

5402, 50^e Avenue, Yellowknife NT X1A 2N5
yk1.nt.ca yk1@yk1.nt.ca Tél.: 867-766-5050



En photos : À gauche : La présidente Tina Drew en compagnie du vice-président Satish Garikaparathi après leur élection, mardi soir. À droite : Des élèves rassemblés autour d'un instructeur lors d'une séance culturelle en nature offerte par l'organisation qui a fait une présentation devant le conseil mardi soir

- L'élection du 12 novembre 2019 a abouti à l'élection d'une nouvelle présidente et d'un nouveau vice-président. Il s'agit respectivement de l'administratrice Tina Drew et de l'administrateur Satish Garikaparathi, élus par leurs pairs au cours d'une réunion d'organisation tenue avant la réunion ordinaire du conseil d'administration en novembre. Élu pour la première fois au conseil d'administration en 2015, Tina Drew fut membre des comités des relations publiques et des finances depuis lors. Elle a également siégé au conseil d'administration comme vice-présidente, de 2018 à 2019. Quant à Satish Garikaparathi, il siège au conseil d'administration depuis 2017 et était membre des comités des relations publiques et des politiques pendant les deux dernières années. Mme Drew succède à John Stephenson qui occupait la présidence du conseil d'administration de YK1 depuis 2013. De plus, elle est la première femme présidente du conseil d'administration de l'école après Reanna Erasmus qui occupa ce poste de 2003 à 2006.
- Par ailleurs, le 12 novembre 2019, lors d'une présentation, les administrateurs ont été informés à propos des programmes *Forest School Canada* et *BushKids NWT*. Cette présentation a été faite par Wendy Lahey, Kyla LeSage et Graham Arts de YK1, ainsi que par Raegan Delisle, Emma Ambury et Heidi Boudreau, tous impliqués dans ces programmes. Établi à Yellowknife, *BushKids* offre un camp d'été d'une semaine, un programme d'inscription ouvert et du mentorat aux éducateurs pour leur permettre de donner leurs cours en plein air pendant l'année scolaire. Le principe fondateur de *BushKids NWT* est que la terre est un espace où coexistent les visions du monde autochtones et euro-occidentales, dans le respect mutuel et la convivialité. YK1 a le plaisir de soutenir *BushKids NWT* cette année et au cours des années à venir!

ÉVÉNEMENTS À VENIR

Le 18 novembre 2019

Réunion du conseil consultatif des parents de l'école RNL, à 18 h

Les 19 et 20 novembre 2019

Rencontres parents-enseignants
De la prématernelle à la 8^e année

Les 19 et 20 novembre 2019

Salon du livre à l'école RNL

Du 19 au 21 novembre 2019

Salon du livre de Scholastic à WMS

Le 20 novembre 2019

Réunion du conseil consultatif des parents de MSW, à 19 h

Le 22 novembre 2019

Pas d'école pour les élèves
Remplacé par les rencontres
parents-enseignants

Le 23 novembre 2019

Défilé du père Noël à 17 h

Le 26 novembre 2019

Réunion des présidents des CCP
Bureau du district, à 12 h

Le 27 novembre 2019

Réunion du conseil consultatif des parents de MHS, à 18 h 30

Le 28 novembre 2018

Réunion du comité des relations
publiques
Bureau de district, à 12 h

Le 29 novembre 2019

Tournoi de badminton pour
personnes âgées

Motions approuvées

- **11-6103-19:** Nomination d'un conseiller juridique
 - **11-6104-19:** Nomination d'un vérificateur
 - **11-6105-19:** Évaluation du surintendant
 - **11-6106-19:** Évaluation du conseil d'administration
- Le conseil d'administration a voté pour nommer le cabinet d'avocats Dragon Toner comme conseillers juridiques du *district* scolaire pour l'année scolaire 2019-2020. Les membres du conseil ont aussi voté pour nommer Crowe MacKay LLP comme auditeurs de YK1 pour la même année scolaire.

FINANCES

Terry Brookes
Jay Butler
Al McDonald

RELATIONS PUBLIQUES

Satish Garikaparathi
Rajiv Rawat
John Stephenson

POLITIQUES

Terry Brookes
Jay Butler
Satish Garikaparathi

NÉGOCIATIONS - USW

Satish Garikaparathi
Rajiv Rawat
John Stephenson

MEMBRES DU CONSEIL ET D'ENSEIGNANTS DE L'AETNO

Terry Brookes
Rajiv Rawat

VÉRIFICATION

Satish Garikaparathi

DÉSIGNATIONS 2019-2020 POUR LES CONSEILS CONSULTATIFS DES PARENTS

École N.J. Macpherson: Terry Brookes
École J.H. Sissons: John Stephenson
École Range Lake North: Satish Garikaparathi
École Mildred Hall: Al McDonald
École William McDonald Middle School: Jay Butler
École Sir John Franklin High School: Rajiv Rawat